
Protokół Nr XJ^Il
XII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 26 sierpnia 201 lr.

Obrady XII nadzwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 
Władysław Nacel. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 15 i rada jest 
prawomocna do podejmowania uchwal.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad,

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,

- przyjęcie porządku obrad,

-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

5. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy partnerskiej z 

Powiatem malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach Programu Wieloletniego pod nazwą 

„ Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011”

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę ichnowy dla Powiatu 

Malborskiego.

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Malborskiemu na pokrycie 

kosztów pobytu osób nietrzeźwych z terenu Gminy Lichnowy w Izbie Wytrzeźwień w Elblągu.

8. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Centralnego Wodociągu 

Żuławskiego Sp. z o.o. w nowym Dworze gdańskim.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków 

nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011.

10. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

12. Wolne wnioski.

13. Zamknięcie posiedzenia

Radni przyjęli jednogłośnie proponowany porządek obrad.



W następnej części obrad Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji.

Radni w glosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Ad. 1. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy, poinfonnował, że 30 sierpnia odbędzie się spotkanie 
komisji społeczno -  socjalnej. O godzinie 9 będziemy w Lisewie Malb. ok. 10.15 w szkole w 
Szymankowie a o 11.30 w Lichnowach, następnie udamy się do Urzędu Gminy, aby spisać protokół 
z naszej komisji.

Chciałbym również powiedzieć, że w miarę możliwości komisje i sesje Rady Gminy Lichnowy 
odbywać się będą w czwartki, czy zgadzają się państwo radni z moją sugestią?

Radni jednogłośnie zgodzili się z propozycja odbywania komisji oraz sesji Rady Gminy Lichnowy 
w czwartki.

Otrzymaliście Państwo zaproszenia na 1 września. Pragnę jeszcze raz wszystkich radnych zaprosić 
na uroczystości z okazji rocznicy wybuchu II wojny światowej

Poruszyliśmy na sesji wiosennej sprawę wysokości prowizji sołtysów, proponuję, aby zwołać 
komisje, która przeanalizuje prowizje sołtysów, po czym na obradach Komisji rady Gminy 
Lichnowy przedstawi swoje sugestie. Czy zgadzają się państwo na takie rozwiązanie?

Radni jednogłośnie zgodzili się z propozycja Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p. S. Osińska; proponuję, aby w komisji był Pan Sołtys Stanisław Młodziński.

W skład Komisji, która przeanalizuje prowizje sołtysów wchodzić będą:

1. Pan Zbigniew Rybicki
2. Pan Stanisław Młodziński
3. Pan. Tadeusz Korzeniowski
4. Pan Józef Maciuński
5. Pani Zofia Mazurkiewicz.
6. Skarbnik Urzędu Gminy Lichnowy pani Halina Stoduś.

Przewodniczącym komisji będzie Pan Zbigniew Rybicki.

Radni jednogłośnie przyjęli skład powołanej komisji.

Ad.2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: szkoła w Lichnowach i Lisewie Malb. otrzymały pieniądze z Ministerstwa, szkoły są uż po 
przetargach. W Lichnowach prawdopodobnie będzie musiał być zmieniony wykonawca, ponieważ 
wystąpiły jakieś problemy natomiast w Lisewie Malb. remont niestety, ale będzie musiał odbywać 
się w roku szkolnym.
Odbyło się spotkanie z Dyrektorami szkół rozmawialiśmy w sprawie dowozów dzieci do szkól. Na 
dzień dzisiejszy dowozy zostaną dopasowane do szkoły w Szymankowie, aby nie była już tam 
potrzebna świetlica.
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Podpisaliśmy umowę na kanalizację w Parszewie oraz Borętach Pierwszych. W nalblizszym czasie 
chciałbym zorganizować spotkanie w Parszewie, bo dochodzą mnie słuchy ze bardzo dużo osób jest 
przeciwnych kanalizacji, najwyżej zrezygnujemy z umowy.
Byliśmy z dziećmi na wymianie w zaprzyjaźnionej gminie w Niemczech. Wyjazd był bardzo udany, 
młodzież była bardzo grzeczna, rodziny, w których mieszkały dzieci by ły  bardzo zadowolone z ich 
zachowania. Ustaliliśmy, że co roku nie będzie wymian także w 2013 roku Niemcy przyjadą do nas. 
Jeżeli chodzi o wiatraki to ogłosiliśmy przetarg na dwie finny na Boręty pierwsze i Szymankowo. 
Tak, jak myślałem UPC się uaktywniło, deklarują, że w ciągu dwóch lat rozpoczną budowę farm. 
Zapraszam Państwa na uroczystości z okazji dnia obchodów 1 września

p. T. Korzeniowski: kto oficjalnie reprezentuje gminę?

P. Wójt: na pewno będą posłowie ministrowie natomiast od Nas będę ja Pan Przewodniczący oraz 
mój zastępca, czyli pani Anna Kunkel.

p. W. Nacel: czy Pan Wójt będzie przemawiał i witał w Kościele?

P. Wójt: w Kościele powinien przywitać ksiądz nie ja. Po mszy podziękuje za przybycie i zaproszeń 
na uroczystości.

18 września odbędą się dożynki gminne połączone z otwarciem kompleksu w 
Lichnowach.Oczywiście otrzymacie Państwo zaproszenia. Przy okazji dożynek również zostanie 
przekazany samochód dla Osp Lisewo Malb.

p. W. Nacel: czy przeprowadzona zostanie jakaś składka?

p. Wójt: my zakupimy produkty. Panie ze szkoły ugotują nam grochówkę, koło Gospodyń wiejskich 
z Boręt oraz Lisewa zadeklarowało, że przygotuje jedzenie.

p. T. Korzeniowski: chciałbym się pochwalić, że symbol dożynek stoi przy drodze w Dąbrowie.

p. Skarbnik: jest, czym się chwalić, co dziennie go podziwiamy jadąc do pracy.

p. Wójt: około miesiąc temu był u mnie komendant Państwowej Straży Pożarnej zaproponował 
zorganizowanie zawodów strażackich w Nowym Stawie w dniu 27 sierpnia
r. dajemy na te zawody na nagrody dla jednostek 4 tys. zł. Jak się okazuje swój udział w zawodach 
potwierdziło tylko OSP Lisewo Malb. To jest bardzo przykre, jakie podejście maja pozostałe 
jednostki Osp. Wnioski z ich zachowania zostaną wyciągnięte przy budowaniu budżetu dla Straży. 
Wiem, że wielu osobom się narażę, ale tak być nie może. Mamy 4 jednostki najwięcej w Powiecie a 
stratuje tylko jedna sami zamykają sobie szanse na otrzymanie nagród a są to nagrody pieniężne.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania Radnych.

p. Z. Mazurkiewicz: wczoraj otrzymałam zgłoszenie od mieszkańców z prośbą czy autobus szkolny 
mógłby wjeżdżać do wsi, ponieważ niektóre dzieci akurat te najmniejsze maja bardzo daleko do 
przystanku.

p. Wójt: przekaże pracownikowi, aby się rozeznał czy jest to w ogóle możliwe. W tym roku 
będziemy mądrzejsi o nowe doświadczenia, jeśli chodzi o przewozy dzieci, miejmy nadzieję, że do 
przetargu przystąpi więcej finn. Na pewno będzie to przewóz otwarty, bo przy takim rozwiązaniu 
nie musimy dodatkowo zatrudniać opiekunek do autobusu. Nasz gminny autobus nie zostanie 
ponownie przekazany Panu Szaruga, po odzyskaniu autobusu zostanie on wyceniony i sprzedany.
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p. J. Maciuński: firma kanalizacyjna czyści burzówkę, powiedzieli, że rowy są wyżej niż lustro 
wody i dlatego woda zalega a nie schodzi. Czy zostanie coś z tym zrobione? Bo tak nie może być, że 
jest rów, ale tak jakby go w ogóle nie było.
Drugie pytanie to jak wygląda sprawa plandekowania słomy? Czy już coś wiadomo?
Zabrano pojemniki na baterie i plastik? Co się z nimi stało?
Co z ulica 10 Marca, na której zalega woda? Czy zostanie to naprawione?
Co z chodnikiem do Stacji PKP?

p. Wójt: zapytam w ten sposób, kiedy ostatni raz była czyszczona burzówka w Lisewie Malb.? 20 
lat temu? Także nie dziwmy się ze rowy są pozapychane, obiecali, że to zrobią to ja im wierze, że 
zrobią. MY na dzień dzisiejszy nie mamy pieniędzy na odkopywanie rowów.
Jeżeli chodzi o słomę to uwierzcie Państwo, że niestety, ale nie mamy a to najmniejszego wpływu. 
Właściciel, który to przewozi wynajmuje przewoźników, droga jest powiatu. Prosiłem Pana Żaka, 
aby spróbował coś zrobić, aby przewoźniki założyli te plandeki. Pan Dyrektor odpowiedział, ze nie 
ma pieniędzy na obcięcie gałęzi na drzewach i jeśli ten przewoźnik zerwie plandekę to, kto mu za to 
wróci?
Jeżeli chodzi o pojemniki to te, które zostały zabrane należały do ZGKiM i przy ogłoszeniu przez 
nas przetargu przypomniało im się ze po poprzedniej umowie po prostu ich nie zabrali. Nowa firma 
ma uzupełnić brakujące pojemniki.
Ulica 10 Marca to znowu jest pytanie do pana Żaka, bo to jest powiatu. Droga ta jest jeszcze na 
gwarancji. Droga do Boręt tez niedługo zostanie zniszczona, po ekspertyzie okazuje się ze 
wykonawca nie ponosi odpowiedzialności za te usterki, my odpowiadamy za meliorację.

p. Graban: jednak ta metoda remontów dróg nie sprawdza się jest to złe rozwiązanie drogi bardzo 
szybko niszczeją.

p. Wójt: w sprawie dojścia do peronu a raczej chodnika poszło oficjalne pismo do PKP, teraz 
czekamy na odpowiedź.

p. A. Grunau: co z drogą obok Pana Marczuka koło poczty?

p. Wójt: ta sprawa niedługo zostanie zakończona. Problemem okazał się położony na działce kabel, 
ale powoli zbliżamy się do zakończenia tego wieloletniego sporu.

p. D. Wereszko: chodzi mi o drogę w Szymankowie koło kościoła, która wybiega w pola. Zaczyna 
się problem z ta droga, wydano duże pieniądze droga jest niby zrobiona a płyty po pani miesiącach 
już się rozjeżdżają. Ta droga jest bardzo niebezpieczna.

p. Wójt: ja nic nie rozumiem, kto podjął decyzję żeby te drogę taka zrobić. Mamy 5 lat na przejecie 
tej drogi.

p. W. Nacel: droga ta jest bardzo niebezpieczna w przepustach są takie ubytki, ze można tam wpaść 
do rowu, droga jest niebezpieczna dla ruchu.

p. Wójt: w poniedziałek wystosujemy odpowiednie pismo w sprawie tej drogi, 

p. B. Graban; jakie pojazdy po tej drodze jeżdżą? 

p. W. Nacel: ja osobiście widziałem nawet kombajny.

p. D. Wereszko: kolej zmienia podłoże pod tory czy nie możemy zabrać tego żwiru?
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p. B. Graban: zapytam czy możemy to wykorzystać.

p. K. Janowicz: w Lisewie kilka razy sprawdzałam już umowy na śmieci, ale kontrola taka 
szczegółową jeszcze się odbędzie Tylko czekam na policję.

p. B. Graban: czy dwie rodziny mogą mieć jedna umowę na wywóz śmieci?

p. K. Janowicz: oczywiście, że nie.

p. S. Osińska: w Lichnowach również skradziono pojemnik na baterie, czy zostanie zakupiony jakiś 
nowy? Skradziono również barierki przy wjeździe na ścieżkę, ostatnia prośba to zmiana godzin 
włączania się lamp ludzie skarżą się, że teraz zanim się włączą jest już ciemno.

p. K. Janowicz: po pierwsze nie mamy pieniędzy a poza tym pojemniki były zakupione z pieniędzy 
unijnych i z tego możemy mieć problemy, że zostały one skradziona.

p. Wójt: jeżeli chodzi o oświetlenie to na początku września ma przyjechać finna i zmieni czas 
włączenia się lamp. Tylko martwi mnie inna sprawa my nie mamy, czym płacić za oświetlenie, ceny 
za energie wzrastają a budżet wiecie Państwo, jaki posiadamy.

p. K. Janowicz: chciałam jeszcze tylko przekazać, ze w ubiegłym tygodniu była u mnie Pani z 
melioracji i kazała przekazać, że we wrześniu będą prowadzone prace melioracyjne.

4. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
Odpowiedzi udzielane były na bieżąco.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Annie Grunau -  Przewodniczącej Wspólnego Posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty uchwał zostały zaopiniowane 

pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 

26.08.201lr .

5. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy partnerskiej z 

Powiatem malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach Programu Wieloletniego pod 

nazwą „ Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011”

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XlI/88/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 sierpnia 201 lr. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy 

partnerskiej z Powiatem malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach Programu 

Wieloletniego pod nazwą „ Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011”

Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę Lichnowy dla 

Powiatu Malborskiego.
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Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XII/89/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 sierpnia 201 lr. w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę Lichnowy 

dla Powiatu Malborskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Malborskiemu na 

pokrycie kosztów pobytu osób nietrzeźwych z terenu Gminy Lichnowy w Izbie Wytrzeźwień w 
Elblągu.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni większością głosów, przy dwóch głosach przeciw, podjęli 

uchwałę Nr Xll/90/2011 Rady Gminy Lichnowy z dnia 26 sierpnia 201 lr. w  sprawie udzielenia pomocy 

finansowej powiatowi Malborskiemu na pokrycie kosztów pobytu osób nietrzeźwych z terenu 

Gminy Lichnowy w Izbie Wytrzeźwień w Elblągu. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.

8. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Centralnego Wodociągu 

Żuławskiego Sp. z o.o. w nowym Dworze gdańskim.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XI1/91/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 sierpnia 201 lr. w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Centralnego 

Wodociągu Żuławskiego Sp. z o.o. w nowym Dworze gdańskim. Uchwała stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 

2011.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr Xll/92/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 sierpnia 201 lr. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na 

sfinansowanie wydatków nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku 

budżetowym 2011. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

10. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.
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Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwalę jęr xiI/93/201J Rady Gminy 
Lichnowy z dnia 26 sierpnia 201 lv. w sprawie zmian budżetu gminy na 2011 r.

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr Xll/94/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 sierpnia 201 lr. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2011-2026. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

12. Wolne wnioski.

p. T. Korzeniowski: czy można najpierw zadać pytanie, kto jest przeciw? Nie powinno być, kto jest

p. W. Nacel: można, statut tego nie zabrania.

p. T. Korzeniowski: czy nie powinno być tak, ze przewodniczący Komicji zadaje trzy pytania, kto 

jest za, przeciw i kto się wstrzymał?

p. W. Nacel: tak powinien zadać trzy pytania.

p. J. Maciuński: sprawa ogrodzenia u księdza w Lisewie Malb., rozkradają je z każdej strony. Czy 

nie można porozmawiać z dyrektorem, żeby sprawdzić monitoring, kto to robi??

p. Wójt: to jest teren prywatny księdza, ten monitoring działa bardziej na zasadzie straszaka, 

ponieważ film z niego jest niewyraźny. Może Pan Graban obspawa te słupki to nie wyrwa ich tak 

łatwo.

13. Zamknięcie posiedzenia

W związku wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie XII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 26.08 2011 roku.

za?

Protokołowała:

Sandra Choszcz

Prze w jminy
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